
PROTOKÓŁ Nr XLI/2018  

z przebiegu XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 7 czerwca 2018 r. w godz. od 10.00 do 12.32 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 

 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

− radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 

− Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo  - Dariusz Strugała 

− Zastępca Burmistrza      - Stanisław Andrzejczak 

− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 

− Skarbnik Gminy      - Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow 

− kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 

− Sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

− radca prawny       - Marianna Frąckowiak 

− Kierownik rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Paweł 

Bednarek 

− Naczelnik Wydziału Prewencyjnego Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Jarocinie – Rafał Klarzyński 

− Prezes Zarządu Gminnego Związku OSP RP w Jaraczewie – Eugeniusz Tyrakowski 

− Dziennikarz Gazety Jarocińskiej    - Joanna Pera 

 

Proponowany porządek obrad: 

 
       1.      Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.      Przyjęcie protokołu z obrad XL Sesji Rady Miasta i Gminy. 

3.      Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XL Sesji Rady Miasta i Gminy. 

4.      Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5.      Interpelacje i zapytania radnych. 

6.      Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. 

7.      Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na  lata 

2018- 2026. 

8.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie 

stawek dotacji przedmiotowej do 1m3 ścieków.. 

9.      Podjęcie uchwały  w sprawie utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie opłaty targowej. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, 

których zarządcą jest Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu targowiska stałego "Mój Rynek" w Jaraczewie. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy. 

14.  Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo. 

15.  Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo za rok 2017.  

16.  Informacje o pracy w organach pozagminnych  

17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18.  Wolne głosy. 



19.  Wnioski. 

20.  Zakończenie sesji.   

 

 
       1.      Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  

 Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XLI  Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 

otworzył przewodniczący Rady Roman Skrzypczak 

 Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych 2w sesji uczestniczy 14  

radnych. Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnego Ryszarda Józefiaka oraz spóźnienie radnego Mariana 

Grześkowiaka. 

 Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  

 Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący rady zapytał czy są uwagi do proponowanego 

porządku obrad obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o zmianę. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty.  

2.      Przyjęcie protokołu z obrad XL Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Przewodniczący Rady stwierdził. że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z protokołem  

i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu. 

 Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się zp  protokołem z przebiegu XL 

Sesji odbytej w dniu 8 maja 2018 r. nie wnosi uwag. Radni również nie wnieśli uwag. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 radnych  

głosowało "za" przyjęciem protokołu. 

3.      Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XL Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Sprawozdanie stanowiąc4e załącznik do niniejszego protokołu złożył Zastępca Burmistrza Stanisław 

Andrzejczak. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  

4.      Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie  stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz Strugała.  

 W odniesieniu do omawianego  wydanego zarządzenia w sprawie przetargu ustnego na sprzedaż 

działek budowlanych  pod zabudowę mieszkaniową w Jaraczewie Burmistrz wspomniał, że te działki 

wyposarzone4 są w media.  Ponadto, w obrębie tych działek powstało nowe przedszkole, które rozpocznie 

swoją działalność od września br. Czekamy również za dofinansowaniem do żłobka, który będzie integralną 

częścią tego przedszkola.  

 Co zaś tyczy się  omawianego  zarządzenia w sprawie ogłoszenia o konkursie na dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Górze  radny Edmund Kowalczyk  wspomniał, iż wcześniej Burmistrz miał możliwość 

przedłużenia  stanowiska dyrektora szkoły (przed zmianą przepisów).  

 Burmistrz odpowiedział, że mamy dobrych dyrektorów w szkołach  i mając do tej pory możliwość 

przedłużenia stanowiska i z tej możliwości korzystaliśmy, natomiast obecnie przepisy oświatowe przewidują  

postępowanie w drodze konkursu.  Ponadto wspomniał, że w przypadku Góry obecna Pani dyrektor  

rezygnuje z dalszego pełnienia tej funkcji. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  

5.      Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny Edmund Kowalczyk w imieniu własnym i mieszkańców złożył na piśmie  

interpelacje (w formie zapytań). . Interpelacja dotyczy : gospodarki ściekowej; gazyfikacji w 

miejscowości Nosków i pozostałej części gminy; dofinansowania do zmiany źródła ciepła lub 



sposobu ogrzewania na bardziej ekologiczny; przywrócenia poradni stomatologicznej i 

ginekologicznej w Ośrodku Zdrowia w Rusku i poszerzenia parkingu przy tym ośrodku zdrowia; 

realizacji wniosków na instalacje paneli  słonecznych, budowy sal gimnastycznych przy szkole w 

Noskowie i Górze. 

 Radny Marian Grześkowiak   w imieniu własnym, Sołtysa, Rady Sołeckiej oraz 

mieszkańców wsi Gola złożył interpelacje dotyczącą  wyczyszczenia stawu znajdującego się przy 

ul. Jaraczewskiej w Goli  i udrożnienie przepływu wody.  

 Burmistrz wspomniał, że jeszcze przed upływem twej kadencji Rady jest zobowiązana 

uchwalić nowy Statut Gminy Jaraczewo.  

6.      Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) został 

omówiony na posiedzeniu połączonych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych  

Komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na po0siedzeniu w dniu 5 czerwca br. przychyliła się do proponowanych zmian w 

budżecie gminy i przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie(z 

wniesioną na posiedzeniu poprawką Burmistrza).  

 Przewodnicząca Komisji  Oświaty, kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po analizie i 

udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przedłożony projekt powyższej 

uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (z wniesioną na posiedzeniu poprawką Burmistrza) - 1 

radny nieobecny na posiedzeniu. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że proponowane  w przedkładanym projekcie 

niniejszej uchwały zmiany w budżecie gminy wraz ze zgłoszoną na posiedzeniu poprawką Burmistrza  

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. i po udzielonych wyjaśnieniach nie wniosła uwag.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do losowania nad projektem  powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 radnych 

głosowała "za" podjęciem tej uchwały Uchwała Nr XLI/233/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

7.      Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na  

lata 2018- 2026. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

projekt niniejszej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. i został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie (jeden radny nieobecny na posiedzeniu). 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. 

nie wniosła uwag do proponowanych zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 radnych 

głosowało "za" podjęciem powyższej uchwały. Uchwała nr XLI/234/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

8.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie 

stawek dotacji przedmiotowej do 1m3 ścieków.. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 



omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu  5 czerwca br. przychyliła się do proponowanych stawek 

dotacji i przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt tej 

uchwały został omówiony na posiedzeniu  w dniu 5 czerwca br. i po analizie  Komisja zaopiniowała 

większością głosów pozytywnie(3 "za", 1 głos "wstrzymujący", jeden radny nieobecny na posiedzeniu). 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. 

po udzielonych wyjaśnieniach , przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższe3j uchwały. 

Po przeprowadzonym  głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych i 12 radnych 

głosowało "za"  podjęciem tej uchwały, 1 radny "wstrzymał się" od głosu (radny Edmund Kowalczyk).. 

Uchwała  Nr XLI/235/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

9.      Podjęcie uchwały  w sprawie utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że projekt powyższej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. 

i po udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po udzielonych 

wyjaśnieniach przez Burmistrza, Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. nie wniosła uwag do 

przedłożonego projektu niniejszej uchwały i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po analizie i udzielonych wyjaśnieniach 

Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej  uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 radnych 

głosowało "za" podjęciem tej uchwały. Uchwała nr XLI/236/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

10.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku. 

Od tego momentu radny Marian Grześkowiak uczestniczył w obradach sesji..  

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. Komisja przedłożony projekt  powyższej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

 Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przychyliła się do udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku i 

przedłożony projekt tej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny na 

posiedzeniu).  

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. 

projekt niniejszej uchwały zaopiniowała większością  głosów pozytywnie (3 "za",, 1 głos "wstrzymujący) 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu grało udział 14 radnych i 13 radnych 



głosowało "za" podjęciem niniejszej uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu " ( Zbigniew Nowak). 

Uchwała Nr XLI/237/2018 stanowi załącznik do protokołu.  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla 

dróg, których zarządcą jest Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  poinformował, 

że komisja po analizie na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przedłożony projekt  niniejszej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po analizie i udzielonych 

wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przedłożony projekt niniejszej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny na posiedzeniu). 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt tej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. i został zaopiniowany  jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 radnych 

głosowało "za"  podjęciem tej uchwały.  Uchwała nr XLI/238/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu targowiska stałego "Mój Rynek" w Jaraczewie. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  poinformował, 

że po analizie i udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. projekt powyższej 

uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej 

uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. i po udzielonych wyjaśnieniach  

został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny na posiedzeniu). 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. 

projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 radnych 

głosowało "za" podjęciem powyższej uchwały. Uchwała Nr XLI/239/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt niniejszej uchwały  (wyświetlony na ekranie) 

omówiony  był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 

stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po wysłuchaniu zainteresowanych  sprawą osób 

i zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami Komisja na posiedzeniu w dniu 22 maja uznała skargę za 

bezzasadną.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przychyliła się do stanowiska Komisji Rewizyjnej, uznając 

skargę za bezzasadną i przedłożony projekt niniejszej uchwały został  zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie. (1 radny nieobecny). 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. przychyliła się do stanowiska Komisji Rewizyjnej o uznanie skargi za 



bezzasadną i przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (jeden radny 

nieobecny na posiedzeniu). 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14  radnych 

głosowało "za" podjęciem powyższej uchwały. Uchwała  Nr XLI/240/2018 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Od tego momentu radny Edmund Kowalczyk nie uczestniczył w dalszych obradach sesji (za zgodą 

Przewodniczącego Rady). 

14.  Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo. 

Informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo  za 2017 rok stanowiącą załącznik do niniejszego 

protokołu jako pierwszy składał Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie 

Pan Paweł Bednarek (również prezentacja multimedialna).  

 Z przedstawionej informacji wynika, że z roku na rok wzrasta wykrywalność przestępstw (w 2017 

roku wykrywalność wynosiła 85,1%).  Na terenie Gminy Jaraczewo w 2017 roku wzrosła liczba wypadków 

w porównaniu do roku 2016( w 2017 roku nie było ofiar śmiertelnych) .  Do zdarzeń drogowych na terenie 

naszej gminy dochodziło najczęściej  na drodze krajowej a następnie na drogach powiatowych. Do 

wypadków i zdarzeń drogowych  dochodziło najczęściej w miejscowości Jaraczewo.. Największą liczbę 

zdarzeń zanotowano w miesiącu grudniu.  

Bardzo dużo przeprowadzonych było badań kierowców na zawartość alkoholu. Prowadzone były również  

postępowania dotyczące   znęcania się nad rodziną, gdzie w kilku przypadkach wydane zostały "Niebieskie 

karty". 

W 2017 roku Policja odnotowała 375 interwencji w Gminie Jaraczewo  (najwięcej interwencji w dni wolne 

od pracy).  

Komenda Powiatowa Policji prowadziła również PROGRAMY PREWENCYJNE .Były to programy 

wojewódzkie i ogólnopolskie jak: Razem Bezpiecznie im. W. Stasiaka; Bezpieczna Wieś; bezpiecznie to 

wiedzieć  i znać; Ochrona Zabytków i Dziedzictwa Narodowego- Turniej klas policyjnych woj. 

wielkopolskiego im. Jana Kubiaka; Bezpieczna droga do szkoły; |Sam sprawdź promile; Czysta szyba; 

Widoczny znaczy bezpieczny. Ponadto, co roku KPP jest współorganizatorem Biegu Pamięci Ofiar Katynia. 

Odbył się również Turniej klas policyjnych.  

 Podsumowując swoje wystąpienie Kierownik poinformował, że Gminy Jaraczewo jest gminą 

bezpieczną  

 W dyskusji radna Joanna Koźlik podziękowała Komendantowi Policji i policjantom za 

przeprowadzony kurs  samoobrony w naszej gminie. Podziękowanie skierowane było również do Burmistrza 

za  udostępnienie pomieszczenia  na przeprowadzenie kursu. i przekazywane informacje w tym temacie.   

Radne Kożlik zwróciła się również z prośbą o przygotowanie i przeprowadzenie kolejnego etapu kursu 

samoobrony w naszej gminie.  

 W odniesieniu do informacji dotyczącej wypadków drogowych  na terenie gminy, radny Tadeusz 

Pera zwrócił się z pytaniem czy Komenda Policji prowadzi statystyki ile osób zmarło w wyniku zdarzenia i 

wypadku (np. zgon w szpitalu po wypadku).  

 Kierownik odpowiedział, że Policja prowadzi statystyki osób, które zginęły w wypadkach 

drogowych., co było odzwierciedleniem  na przedstawionym wcześniej wykresie.  

 Głos zabrał Burmistrz Dariusz Strugała kierując podziękowanie do Komendanta Powiatowego 

Policji za dobrą współpracę.  z Gminą Jaraczewo. Podziękowanie skierował również do Kierownika Rewiru 

za  "dzielnicowych", którzy sprawnie działają   z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej (bez uwag ze 

strony Burmistrza).  

 Co do przeprowadzonego kursu w zakresie samoobrony Burmistrz poinformował, że to szkolenie  

cieszyło się dużym uznanie ( jest to bobra idea, którą popiera).  

 Radny Sławomir Gruchała zapytał czy jest możliwość przywrócenia Posterunku Policji w 

Jaraczewie.  



Kierownik odpowiedział, że na ten moment nie jest upoważniony do udzielania takich informacji i 

wspomniał również, że w Jaraczewie nigdy nie było Posterunku Policji, natomiast był Komisariat.  

 Dalej Burmistrz dopowiedział, że w sprawie Komisariatu  rozmawiał z Komendantem Powiatowym 

Policji  - warunek, że musimy zapewnić  odpowiednie lokum (samodzielny budynek). Budynek, k6ytóry 

niebawem zostanie wolny- po wyprowadzeniu przedszkola- będzie spełniał wszystkie warunki żeby 

Komisariat  Policji w Jaraczewie zaistniał ponownie, i o to będziemy się starali.  

 Radna Ilona Smolarek zapytała czy  w Komendzie Powiatowej Policji w Jarocinie są zatrudnieni 

uczniowie, którzy ukończyli szkołę policyjną w Jarocinie a jeżeli tak,  to jak Kierownik ocenia 

przygotowanie merytoryczne  i praktyczne  uczniów w tym zawodzie.  

 Kierownik odpowiedział, iż z posiadanej wiedzy na ten moment, to kilku absolwentów starało się o 

przyjęcie do Policji z tym, że wcześniej muszą przejść szereg badań Co do przygotowania uczniów , 

kierownik uważa, że  jest  profesjonalne ponieważ zajęcia w tych szkołach prowadzą doświadczeni 

policjanci. 

 Przewodniczący Rady podziękował kierownikowi za przekazaną informację zwracając się 

jednocześnie z prośbą o skierowanie skierowanie patroli ruchu drogowego na drogę Jaraczewo - 

Chwałkowo, ponieważ na tej drodze jest most z ograniczonym tonażem (do 12 ton) a przejeżdżają po nim 

samochody ciężarowe z przekroczonym tonażem. 

 Następnie informację o stanie bezpieczeństwa pożarowego w Gminie Jaraczewo za 2017 rok 

(stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu) składał Naczelnik Wydziału Prewencyjnego Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie Rafał Klarzyński (również prezentacja multimedialna).  

 Na wstępie Naczelnik poinformował, że Jednostka Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie nie ma  

ograniczenia  udzielania pomocy   tylko na terenie gmin tego powiatu.  Pomoc jest udzielana również w 

sąsiadujących gminach (i dalej).  Następnie omówił kolejno odnotowane zdarzenia jakie miały miejsce w 

Gminie Jaraczewo. 

 Z przedstawionej informacji wynika, że w 2017 roku  odnotowano znacznie więcej zdarzeń w 

porównaniu do roku 2016. W Gminie Jaraczewo  ogółem odnotowano 387 zdarzeń.  Bardzo dużo zastępów 

straży udzielało pomocy przy usuwaniu skutków nawałnicy, która przeszła przez Gminę Jaraczewo w 

miesiącu sierpniu i październiku.  

Jednostki Krajowego Systemu  Ratownictwa Gaśniczego  uczestniczyły w organizowanych ćwiczeniach 

zgrywających. Strażacy z poszczególnych  Ochotniczych Straży Pożarnych  brali udział w organizowanych 

szkoleniach,  

 Ponadto Gmina Jaraczewo otrzymała dotacje  z KSRG dla jednostek  włączonych do KSRG w 

wysokości 24.530, 00 zł  oraz dotacje w wysokości 9.574,00 zł z Ministerstwa  Spraw Wewnętrznych i 

Administracji  dla jednostek OSP.  

 Jednym elementem współpracy są organizowane na terenie gminy  i powiatu zawody pożarnicze 

jednostek OSP, oraz ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej :Młodzież zapobiega pożarom" 

 Strażacy OSP z terenu gminy Jaraczewo uczestniczyli w organizowanych  szkoleniach  i 

ćwiczeniach ( szkolenia podstawowe i Komendantów Gminnych). Organizowane są również spotkania 

(pogadanki) z młodzieżą  w szkołach. 

 Ostatnim tematem jaki omówił Naczelnik to pożary i przyczyny ich powstania.  

Kończąc swoje wystąpienie w imieniu Komendanta Powiatowego i własnym podziękował władzom Gminy 

za zrozumienie, dobrą współprace i pomoc.  

 Głos zabrał Burmistrz Dariusz Strugała przekazując podziękowanie Naczelnikowi Wydziału 

Prewencji i  Komendantowi Powiatowemu  Państwowej Straży w Jarocinie  za dobrą współpracę z Gminą 

Jaraczewo (za przeprowadzone szkolenia naszych strażaków, organizowane ćwiczenia, organizowane 

konkursy). Zaznaczył,  że nigdy nie spotkał się z odmową ze strony Komendanta gdy nasza gmina była w 

jakiejkolwiek potrzebie.  

 Następnie podziękowanie za dobrą współpracę z  Komendą Powiatową Straży  przekazał   

Przewodniczący Rady. a szczególne a szczególne podziękowania  skierował  dla Prezesa Zarządu Gminnego 

OSP w Jaraczewie i strażaków poszczególnych jednostek OSP. za pomoc naszym mieszkańcom. 



 Głos zabrał Prezes Zarządu Gminnego  Związku OSP w Jaraczewie Eugeniusz Tyrakowski 

informując, że na terenie Gminy Jaraczewo istnieje 14 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych. Zgodnie 

ze Statutem, we wszystkich jednostkach odbyły się zebrania sprawozdawcze, w których osobiście 

uczestniczył. Oznajmił, że z dnia na dzień jest coraz lepiej w poszczególnych jednostkach.  

W imieniu własnym podziękował wszystkim druhom za ich działalność i niesioną pomoc naszym 

mieszkańcom.  Podziękował też Prezesom tych jednostek, w których powołane zostały Młodzieżowe 

Drużyny Pożarnicze (OSP: Nosków, Góra, Jaraczewo, Panienka, Rusko i Wojciechowo).  

Szczególne podziękowanie przekazał  Burmistrzowi, za  zaangażowanie  w usuwaniu skutków nawałnicy , 

która przeszła przez naszą Gminę w miesiącu sierpniu 2017 r. Podziękował również  Państwowej Straży 

Pożarnej i Policji za pomoc po nawałnicy( i nie tylko) i wszystkim, którzy   przyszli z jakąkolwiek pomocą 

materialną i finansową. 

 Dalej poinformował, iż mimo tych trudnych  i kosztownych zdarzeń jakie miały miejsce  w 2017 

roku, to jednostka OSP  w Rusku otrzymała nowy samochód  strażacki. Jednostka w Jaraczewie otrzymała  

też samochód osobowy (jako samochód operacyjny).  

Podsumowując Prezes raz  jeszcze podziękował wszystkim za pomoc udzielaną dla zapewnienia 

bezpieczeństwa pożarowego.  

 Odnosząc się do nawałnicy, która przeszła przez naszą Gminę w 2017  roku  Burmistrz oznajmił, iż 

nie wyobraża sobie ratunku dla ludzi gdyby nie było strażaków. Ci strażacy udzielali pomocy  w dzień i w 

nocy. I w tym miejscu podziękował wszystkim (i wszystkim podmiotom z zewnątrz ), którzy zaangażowali 

się w działaniach po nawałnicy.  Było to wielkie oddanie się dla ratowania naszych mieszkańców. Zaznaczył, 

że warto doposażać jednostki OSP w odpowiedni sprzęt. 

 Następnie Burmistrz wspomniał o organizowanych konkursach wiedzy pożarniczej,  zawodach 

strażackich, szkoleniach strażaków, zabezpieczaniu organizowanych imprez na terenie gminy przez 

strażaków, udział delegacji straży w obchodach świąt państwowych -  za co  wszystkim podziękował.  

 Sołtys wsi Wojciechowo p. Barbara Pielucha podziękowała wszystkim strażakom i władzom Gminy 

Jaraczewo za pomoc w usuwaniu skutków nawałnicy  (szczególnie w miejscowości Wojciechowo).  

 Na tym dyskusje zakończono. Przewodniczący Rady podziękował za przekazane informacje 

(uznając informacje za przyjętą).  

 Od tego momentu radny Zbigniew Nowak nie uczestniczył w dalszych obradach sesji (za zgodą 

Przewodniczącego Rady).  

15.  Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo za rok 2017.  

Informację z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo za 2017 rok stanowiącą załącznik do 

niniejszego protokołu  złożyła dyrektor biblioteki Pani Katarzyna Roszak (również prezentacja 

multimedialna).  

 Pani dyrektor na wstępie poinformowała, że główna siedziba Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo 

mieści się w nowym budynku w Jaraczewie z oddziałami dla dorosłych i dzieci wraz z Filią Biblioteki  i Izbą 

Regionalną w Górze.  

Następnie Pani dyrektor omówiła wyniki czytelnicze oraz statystykę wypożyczeń księgozbioru Pracownicy 

biblioteki kładą duży nacisk na promocje czytelnictwa, co w dzisiejszych czasach jest niezbędne, aby 

utrzymać dobre wyniki. Każdego roku  Co roku zakupowane są nowe książki  (nowości|) za kwotę  ok. 25 

tys. zł  w tym 10 tys,. zł to środki pozyskane z zewnątrz a 15 tys. zł środki z budżetu biblioteki.  

Biblioteka jest organizatorem ferii i akcji wakacyjnych dla dzieci, które zawsze cieszą się ogromnym 

zainteresowaniem i ze względu na wielkość pomieszczeń dobywają się w większości  na zapisy. 

 Zajęcia kulinarne dla dorosłych i dzieci cieszą się dużym powodzeniem. W 2017 roku oprócz 2 

wakacyjnych edycji konkursu MasterChef dla dzieci i młodzieży, odbyło się kilka spotkań warsztatowych 

mających na celu promocje zdrowej kuchni. 

Bibliotek na stałe współpracuje ze szkołami i przedszkolami. Współpraca z przedszkolami odbywa się 

bardzo regularnie.  Ze szkołami - konkursy, lekcje biblioteczne, spotkania edukacyjne połączone z dobrą 

zabawą. Współpracuje również z Młodzieżowym Ośrodkiem Wychowawczym w Cerekwicy oraz Domem 

Wsparcia Dziecka i Rodziny w Górze.  



  

Organizowane były też imprezy cykliczne jak np.  wycieczki po miastach Polski.;  zajęcia manualne dla 

dzieci i młodzieży; imprezy tematyczne jak spotkania okołoświąteczne..  

 Objazdowy bibliotekarz, goście w bibliotece ( Maciej Sikorski, Roman Markiewicz, Maciej Lorek 

oraz organizowane konkursy  to stały element działalności biblioteki.  

 Kończąc swoje wystąpienie Pani Dyrektor podziękowała za przychylność i docenienie tej 

działalności.  

 Głos zabrał Burmistrz informując, że bardzo wysoko docenia działalność Biblioteki w naszej gminie. 

Z zadowoleniem wspomniał o sprawnym działaniu systemu bibliotecznego SOWA, na którym pracuje 

wypożyczalnia biblioteki.  

Zaznaczył, że ta  biblioteka przekształciła się w  placówkę kulturalną, gdzie  jest współpraca z dziećmi, 

młodzieżą jak również z osobami dorosłymi. Uważa, że na chwilę obecną  możemy się tylko cieszyć taką 

działalnością i chwalić.  

 Burmistrz wspomniał również, że obecnie realizujemy projekt budowy   Filii Biblioteki w Górze 

(budowa na ukończenie).  Dofinansowanie realizacji tego zadania to kwota 423.300,00 zł.  

 Podsumowując, Burmistrz w imieniu własnym, radnych  oraz  mieszkańców  gminy podziękował 

Pani dyrektor i pracownikom  Biblioteki Publicznej naszej gminy za taką działalność.  

 Podziękowanie za działalność biblioteki  dla dobra naszych  mieszkańców w imieniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych przekazała  przewodnicząca Komisji Ilona Smolarek. 

 Następnie Przewodniczący Rady podziękował za złożoną informację (uznając informację za 

przyjętą) i na tym zakończono ten punkt porządku obrad.   

16.  Informacje o pracy w organach pozagminnych  

 Przewodniczący Rady wspomniał, że w dniu 25 maja br. radni uczestniczyli  w spotkaniu z 

Prezydentem RP   organizowanym z okazji dnia samorządowca.   

17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi na złożone przez radnych interpelacji zostaną 

udzielone na piśmie.  

18.  Wolne głosy. 

 Kierownik referatu "P' Katarzyna Borowczyk złożyła sprawozdanie o przeprowadzonych 

postępowaniach przetargowych w okresie międzysesyjnym. 

Wobec braku uwag przewodniczący Rady uznał  sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego 

protokołu za przyjęte.  Podziękował również radnym za udział w komisjach przetargowych.  

 Radny Tadeusz Pera wracając do informacji o bezpieczeństwie gdzie było wspomniane, że dwie 

gminy wsparły nas finansowa  jest przekonany, że ze strony urzędu te gminy otrzymały podziękowanie ale 

zaproponował, żeby może zaprosić delegacje tych gmin i pozostałych sponsorów, którzy przyszli z pomocą, i 

oficjalnie podziękować (np. podczas dożynek gminnych).  

 Następnie radny Pera wspomniał, że przy Szkole Podstawowej w Górze powstała drużyna harcerska 

"Elżbietka" i  przekazał na ręce Burmistrza  zdobyte już przez tą drużynę dyplomy z działalności. Zwrócił się 

również z prośbą do Burmistrza o wsparcie finansowe z budżetu gminy tej drużyny (w miarę posiadanych 

środków).  

 Radny Sławomir Gruchała zwrócił się z prośbą o rozpowszechnienie w sołectwach i nie tylko 

informacji o  targowisku, które powstaje  w Jaraczewie.   

 W doniesieniu do wypowiedzi radnego Pery dotyczącej podziękowań Burmistrz poinformował, że 

takie podziękowania z nasze strony już były. Pomoc finansową udzieliły Gminy Krotoszyn i Biłgoraj  

natomiast  nie widzi przeszkód, żeby zaprosić delegacje z tych gmin na dożynki i oficjalnie podziękować za 

udzieloną pomoc.  

 Co do powstałej drużyny harcerskiej przy szkol;e w Górze Burmistrz poinformował, że zawsze 



popierał i popiera  tą działalność zaznaczając, że harcerstwo ma bardzo duże tradycje w naszej gminie.  Jako  

gmina będziemy  wspierali  każdą działalność młodzieży: finansowo i organizacyjnie. Podziękował za 

zdobyte dyplomy.  

 Do wypowiedzi radnego Sławomira Gruchały Burmistrz odpowiedział, że to targowisko jeszcze nie 

istnieje ale już przygotowujemy bardzo szeroką  akcję propagandową. Na początek chcemy dotrzeć przede 

wszystkim do tych, którzy sprzedają towary, z dużą informacją o tym, ze jest to bezpłatne (podjęta wcześniej 

uchwała w sprawie  utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie opłaty targowej). Dotrzemy również z 

informacją do mieszkańców.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja  prawdopodobnie odbędzie się w ostatnich 

dnia czerwca  lub w pierwszych dniach lipca br. (w zależności od potrzeb).  

 Burmistrz potwierdził  wypowiedz Przewodniczącego Rady co do kolejnej sesji. Wspomniał też o 

prowadzonych rozmowach dotyczących sesji związanych  z 100 rocznicami : Odzyskania Niepodległości  i 

Wybuchu Powstania Wielkopolskiego.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że jak już wcześniej było ustalane, chciały żeby jeszcze w 

miesiącu czerwcu br. zorganizować wspólne posiedzenie Komisji Rady  i wyjechać do Książa 

Wielkopolskiego na oględziny Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów.  

 Na tym dyskusje zakończono.  

19.  Wnioski. 

 Nie przyjęto żadnego wniosku. | 

20.  Zakończenie sesji.   

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 

za udział i o godz. 12.32 zakończył XLI Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo.  

 

Jaraczewo, dnia 11 czerwca 2018 r.  

 

Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY RADY 

 

Elżbieta Wyremblewska       /-/    Roman  Skrzypczak  

 

 


